
Joroisniemen valokuituosuuskunnan toimintakertomus vuodelta 2022 

 

Valokuitutöiden toteutuminen ja maksut 

Valukuidun kaikki urakointityöt oli tehty loppuun 2021 puolella. Viimeiset urakointilaskut 

maksettiin helmikuussa 2022 ja palkattujen työntekijöiden eläkevakuutukset toukokuussa 

2022. 

 

Sääntömääräinen vuosikokous 

Osuuskunnan vuosikokous pidettiin Joroisten urheilutalolla 25.3.2022. Kokoukseen osallistui 

24 osakasta. Vuosikokouksessa käytiin projektin kulku läpi ja keskusteltiin erityisesti 

liittymismaksun viimeisestä erästä, joka oli talopäätelaitteen ottajille toivottua paljon 

suurempi (yhteensä 2 950 €) ja aiheutti siten kritiikkiä. Pääsyyt kustannusten nousuun olivat 

urakointien pitkittymiset vuodelle 2021, talkootöiden tekemisen mahdottomuus ja se, että 

vain valokuitukiepin seinälle -ottajia ei voitu velvoittaa maksamaan kustannusten noususta.  

Juuri ennen vuosikokousta kävi ilmi, että osuuskunnalle oli perustamisilmoituksessa tullut 

määritellyksi tilintarkastajat, vaikka meillä sääntöjen mukaan on toiminnantarkastaja ja 

varatoiminnantarkastaja. Vuosikokouksessa toimittiin sääntöjen mukaan ja valittiin 

toiminnantarkastajat; patentti- ja rekisterihallituksen tietoihin on tehty tältä osin korjaus. 

Osuuskunnan hallitus jatkoi aiemmalla kokoonpanolla, koska kokouksessa sovittiin, että 

nykyinen hallitus vie projektin päätökseen eli hankkii ELY-keskukselta loput tukirahat ja 

maksaa Telian siltalainan pois. 

 

Rahoitushakemus Etelä-Savon ELY-keskukselle ja Telian siltalaina 

Hakemus ELY-keskuksen tuista tehtiin Hyrrä-järjestelmään huhtikuussa 2022. ELY-keskuksen 

tarkistettua hakemuksen sitä jouduttiin vielä täydentämään (mm. palkkalaskelmilla, joissa 

vakuutusmaksut, verot yms. ovat selkeästi eroteltuna jokaisesta maksuerästä). Täydennysten 

jälkeen uusi yhteys ELY-keskukseen otettiin heinäkuussa 2022, jolloin kävi ilmi, että myös 

loppuraporttia on täydennettävä. Loppuraportin lisäksi jouduttiin syksyn aikana vielä 

vastaamaan erikseen ELY-keskuksen tarkentaviin kysymyksiin:   



• Oliko kaikki tarpeellinen työ ja materiaali kilpailutettu oikeaoppisesti? 

o Emme voineet kilpailuttaa kaikkia valokuituostoja koska kuituja tarvittiin 

heti asennettavaksi, mutta sopivia kuitujakaan ei käytännössä ollut kuin 

niillä toimittajilla, joilta niitä ostettiin. 

• Onko talkootyötä tehty tarpeeksi suurella summalla kokonaiskustannuksista? 

o Talkootöitä ei voitu tehdä toivottuja määriä koska Savon Voiman työmailla 

se oli kiellettyä. Maksoimme talkootyön osuuden siis käytännössä 

liittymismaksuilla. 

• Onko hanke saatettu loppuun sovitussa ajassa? 

o Hanke saatiin rakennustöiden osalta loppuun aikarajaan mennessä. 

Samoin paperityöt ja rahoitushakemus ELY-keskukselle tehtiin 

määräaikaan mennessä.  

• Ovatko kaikki tukikelpoiseksi merkityt kulut oikeasti tukikelpoisia? 

o Tukikelpoisuuksia perusteltiin lisäselvityksillä ja käytiin lopuksi rivi riviltä 

läpi ELY:n tarkastajan kanssa puhelinpalavereilla. 

• Saatiinko hankkeeseen tarpeeksi liittyjiä mukaan? (talopäätelaite VS kiepin 

ottaminen) 

o Osakkaita oli hankkeen lopussa 84 kpl, kiepin ottaminen laskettiin 

hyväksyttäväksi tavaksi liittyä. 

 

ELY-keskuksen tarkastus oli vielä kesken vuoden 2022 lopussa.  Rahoituspäätöksen viipyminen 

johtui sekä ELY-keskuksen hitaasta tavasta käsitellä uusia täydennettyjä tietoja että 

muutamasta viivästymisestä tietojen täydentämisessä.   

Telian 300 000 € siltalainan sopimuksen alkuperäinen takaisinmaksun takaraja tuli vastaan 

lokakuussa 2022. Lainalle neuvoteltiin lisäaikaa vuoden 2023 puolelle siten, että se olisi 

käytettävissä ELY-keskuksen rahoituspäätökseen ja maksatukseen saakka.   

 

 

 



Tiedotus 

Jäsenille lähetettiin postitse kokouskutsu 25.3.2022 pidettyyn vuosikokoukseen, jossa oli 

mukana yleistä tietoa osuuskunnan tilanteesta ja liittymismaksun toisen osan lasku. 

Vuosikokouksen pöytäkirja lähetettiin sähköpostilla kaikille osakkaille 26.4.2022. Jotkut 

osakkaat pyysivät vuoden mittaan lisätietoja sekä dokumentteja, jotka heille sitten lähetettiin 

sähköpostilla. 

Osuuskunnalla on omat nettisivut (https://joroisniemi.weebly.com/), joilta löytyy tietoa 

valokuidusta ja osuuskunnan toiminnasta sekä oleelliset asiakirjat. 

 

Osuuskunnan jäsenet ja hallitus  

Vuoden 2022 lopussa osuuskunnassa oli 84 jäsentä. Jäsenistä 67 oli ottanut valokuidun 

käyttöön ja 17 oli ns. kieppi seinällä, eli valmius ottaa eri maksusta valokuitu käyttöön.  

Osuuskunnan hallitukseen kuuluivat puheenjohtajana Pekka Keränen, sihteerinä Herkko 

Pirkkalainen ja jäseninä Eeva Koivula, Mikko Osmala ja Satu Pyörälä. Hallitus piti 7 kokousta 

vuoden 2022 aikana. 

 

Osuuskunnan talous 

Vuoden 2022 lopussa osuuskunnan tilillä oli rahaa noin 40 000 €. 15 osakasta ei ollut vielä 

maksanut kokonaisuudessaan liittymismaksun toista erää, joten heitä päätettiin lähestyä 

vuoden 2023 alettua loppujen maksujen suorittamisesta. Kolme osakasta oli tehnyt valituksen 

liittymiskustannusten noususta kuluttajariitalautakunnalle. Osuuskunnan hallitus antoi tähän 

vastineen ja asian käsittely kestänee lautakunnan arvion mukaan syksyyn 2023 asti. 

Koska ELY-keskuksen tukea ja kaikkien osakkaiden liittymismaksun toista erää ei oltu vielä 

vuoden loppuun mennessä saatu, ei Telian siltalainaakaan oltu saatu maksettua vielä pois, 

josta tietysti jouduttiin maksamaan korkoa kuukausittain. 


